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Notulen 161e jaarvergadering van de Koninklijke Vereniging voor Boskoopse Culturen op 7 februari 

2023 bij Flora te Boskoop 

Aanwezig: 29 leden, 1 gast 

Afwezig met kennisgeving: David Bömer, Chantal van Kuyck, Ward en Ineke van Teylingen en Alex Schoemaker 
 

1) Opening en welkom door Helma van der Louw, voorzitter van de KVBC 

De voorzitter heet de aanwezigen welkom. Een speciaal woord van welkom richt zij tot de aanwezige ereleden 

Wim Sanders en Dick Nieuwesteeg en tot de voorzitter van de Nederlandse Dendrologische Vereniging Jos 

Koppen.  

Achteraf kan worden vastgesteld dat de coronapandemie in 2020 en 2021 de kwekerijen best goed heeft 

gedaan. Helaas kan dit van 2022 niet worden gezegd. Het was een moeilijk jaar voor de sector, mede door de 

internationale onrust en de daaruit voortvloeiende (economische) onzekerheid. Voorzitter noemt in dit kader 

de oorlog in Oekraïne, de hoge inflatie en de verschillende crises, waaronder de energiecrisis. Tegelijkertijd 

bespeurde ze dat er tijdens de vakbeurzen toch ook sprake was van optimisme over het komende seizoen. Dit 

heeft alles te maken met het ‘gouden product’ van de boomkwekerijsector. 

Ook voor de KVBC liggen er komend jaar uitdagingen in het verschiet. Zo komt er in juni een extra 

keuringsmoment voor de KVBC tijdens de zomereditie van Plantarium|Groen-Direkt. Een extra gelegenheid om 

de vereniging te laten zien aan het grote publiek. Andere uitdaging is het teruglopend aantal leden, dat 

aandacht verdient en inzet vraagt. 

2) Ingekomen stukken en mededelingen 

Er zijn geen ingekomen stukken. Wel zijn er enkele berichten van verhindering ontvangen. Tevens maakt de 

voorzitter de vergadering erop attent dat aan de agenda een extra punt 8a wordt toegevoegd, zijnde het 

voorstel lening KVBC aan Stichting sortimentstuin Harry van de Laar (SHVDL) en de onderliggende notitie van 

de Stichting Sortimentstuin Harry van de Laar. 

3) Notulen 160e jaarvergadering d.d. 04-04-2022 

Pag 1, Dick Nieuwesteeg vraagt hoe het gaat met het werven van nieuwe leden. Voorzitter geeft aan dat er 

vorig jaar veel is gebeurd rond de beurzen en de Tuinen van Boskoop en dat daar de meeste aandacht van het 

bestuur naar uit is gegaan. Maar het is goed dat dit punt aan de orde wordt gesteld, want helder is dat er 

komend jaar meer moet gebeuren op dit gebied.  

Verder zijn geen op- of aanmerkingen en wordt het verslag goedgekeurd, onder dankzegging aan de notulist.  

4) Jaarverslag KVBC, waarin opgenomen het jaarverslag van de keuringscommissie,  

Nederlandse Planten Collecties en Sortimentstuin Harry van de Laar 

 

Het jaarverslag wordt zonder wijzigingen goedgekeurd door de ALV. 

5) Dendroflora  

Ronald Houtman, hoofdredacteur, beschrijft kort het onlangs verschenen nr. 58. Het is weer een afwisselende 

editie geworden, waarin ook beschrijvingen van vrij onbekende planten, zoals Helwingia, zijn opgenomen. Hij 

licht vervolgens de werkwijze van de redactie toe. Deze komt een keer per jaar bijeen en beslist dan over de 

samenstelling. Het blijft een uitdaging om externe auteurs te vinden, om te voorkomen dat Dendroflora door 

redactieleden zelf wordt gevuld. Hij roept aanwezigen op om kopij aan te leveren.  In de nieuwe Dendroflora 

komt in ieder geval een verslag van de sterrenkeuringen van Brunnera en Metasequoia glyptostroboides. 
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Daarnaast de vaste keuringsrubrieken, waaronder die van Plantarium|Groen-Direkt, GrootGroenPlus en 

Excellence Roses. Ook komen er waarschijnlijk artikelen in over 100 jaar NDV en 100 jaar Nationaal 

Bomenmuseum Gimborn. Beide vieren deze jubilea in 2024. 

In dit kader brengt de voorzitter de Sortimentsdag van 21 januari jl. onder de aandacht, een zeer informatieve 

en gezellige dag die door de NDV en KVBC wordt georganiseerd. 

6) Keuringscommissie 

De voorzitter van de keuringscommissie, Lendert de Vos, vertelt over de activiteiten van de keuringscommissie 

in het afgelopen jaar.  

In 2022 zijn er tijdens Plantarium|Groen-Direkt en GrootGroenPlus weer nieuwigheden gekeurd. Voor beide 

beurzen geldt dat er meer aanmeldingen waren dan in de paar jaar ervoor, hetgeen een goede ontwikkeling is. 

Voor sterrenkeuringen kwam in 2022 de keuringscommissie 7 keer bijeen. Het aantal sterrenkeuringen is 

toegenomen ten opzichte van 2021. In totaal zijn 4 sortimenten gekeurd in 2022; die van de sortimenten 

Perovskia, Brunnera, Metasequoia glyptostroboides en Spiraea. Deze laatste keuring betreft een Euro-trial, een 

internationale sterrenkeuring. Een nieuwe Euro-trial is opgeplant bij Alex Schoemaker Living Creations in 

Boskoop. Het gaat om 118 cultivars van Hydrangea paniculata. Ook zijn de voorbereidingen begonnen voor de 

volgende internationale keuring. Tijdens de laatste bijeenkomst van Euro-triallanden in Wenen is besloten dat 

de lager blijvende Philadelphus cultivars zullen worden gekeurd.  

De Vos merkt in dit verband op dat het voornaamste probleem bij sterrenkeuringen is dat veel geslachten erg 

groot zijn en daardoor bewerkelijker voor een keuring. In de keuringscommissie wordt om die reden nagedacht 

om te kijken naar onder-geslachten of kleinere geslachten. 

In augustus 2022 vond in Nederland de tweejaarlijkse zomerbijeenkomst van de Internationale Stauden Union 

(ISU) plaats. In Boskoop bezocht de keuringscommissie van de ISU het daar opgezette proefveld bij Arie Rijkaart 

met 51 nieuwe vaste planten uit 27 geslachten. Dit proefveld was gemonitord door de keuringscommissie van 

de KVBC. Tijdens de zomerbijeenkomst adviseerde de KVBC de ISU-keurmeesters over de nieuwe planten. 

Wat betreft de veldkeuringen van de KVBC geeft De Vos aan dat deze keuringen het speerpunt van de 

keuringscommissie vormen en een goed instrument zijn om planten meerjarig te keuren. Vorig jaar zijn er maar 

twee veldkeuringen geweest. Hij stelt voor de veldkeuringen wat breder te trekken, hierbij ook wachtend op de 

ontwikkelingen bij de Tuinen van Boskoop. Hij ziet dan een keuring voor zich op de manier van de ISU: 

meerdere plantensoorten tegelijk beoordelen.  

In reactie op de presentatie van De Vos stelt Willem Sanders dat sterrenkeuringen in zijn ogen juist geen 

bewerkelijke keuringen zijn. Dick Nieuwesteeg merkt op dat de keuringscommissie zichzelf beperkingen oplegt, 

als de grote geslachten niet meedoen. Juist deze geslachten zijn populair onder de consumenten.  

De Vos antwoordt dat het keuren van grote geslachten duur is (uitgangsmateriaal verzamelen en, in geval van 

een Euro-trial, rondsturen) en dat het moeilijk is een plek te vinden om ze op te planten. Bovendien zit er heel 

veel werk aan voor de keuringscommissie.  

Hij stelt voor deze discussie verder te voeren op 22 februari, tijdens de Jaarbijeenkomst van de 

Keuringscommissie. De vergadering gaat hiermee akkoord.  

Beste Nieuwigheid 2022 

In 2022 is er slechts een gouden medaille toegekend en wel aan Phlox ‘Olympus’ (Paniculata Group). Deze is 

daarmee automatisch de Beste Nieuwigheid 2022.  

Keurmeester Hans van Gemeren overhandigt onder applaus de oorkonde aan Arno Rijnbeek van Rijnbeek and 

Son Perennials Export BV.  
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7) Nederlandse Planten Collecties 

De voorzitter van de NPC, Cor van Gelderen, informeert de vergadering over de activiteiten van de NPC.  Hij 

staat stil bij het overlijden van Marinus Kooij (mede-NPC-houder van Helianthemum). Op dit moment zijn er 

103 plantencollecties, die te vinden zijn op de website van de NPC. Van Gelderen stelt dat de website nu nog 

erg basic is. Een vrijwilliger, dhr. Van Strien, is bezig met het beschrijven van alle collecties. Deze moeten 

worden opgenomen in een nog te bouwen database. Daarvoor zijn offertes uitgebracht. 

Met de stichting Sortimentstuin Harry van de Laar wordt gesproken over vertegenwoordiging van de NPC in de 

nieuwe Tuinen van Boskoop. Gedacht wordt aan het onderbrengen van de Acer en Hydrangea collecties. 

8)  Sortimentstuin Harry van de Laar (SHvdL)  

Dick Nieuwesteeg, voorzitter Stichting Sortimentstuin Harry van de Laar, doet verslag van de ontwikkelingen 

rond de Sortimentstuin en de Tuinen van Boskoop. Hij verwijst naar het jaarverslag van de stichting, dat in 

grote lijnen weergeeft waar de stichting nu staat.  

Over de Tuinen van Boskoop merkt hij op dat het verdelen van de kavels zo goed verloopt dat ze kritisch 

kunnen zijn wat betreft de geboden kwaliteit. 600 m2 wordt in ieder geval toegewezen aan de KVBC, voor haar 

veld- en sterrenkeuringen. Verwacht wordt dat dit voorjaar de eerste spa in de grond kan. Inmiddels zijn alle 

geplande bruggen (hoog, laag, voetgangers, grondschippers) ingetekend en ontworpen. Streven is om dit 

najaar te kunnen beginnen met aanplanten. 

Nico Rijnbeek vraagt waarom is er geen vervolg is gegeven aan de ambassadeursbijeenkomst van begin vorig 

jaar. Dick Nieuwesteeg antwoordt dat het inschakelen en begeleiden van ambassadeurs erg bewerkelijk is 

gebleken. Dit betekent niet dat het concept geen doorgang meer zal vinden. Hij erkent dat een bericht over 

aanhouding van het idee naar de aanwezigen gestuurd had moeten worden. 

8a) Notitie Stichting SHVL 

De voorzitter licht de notitie toe, hierbij refererend aan hetgeen hierover tijdens de vorige ALV is besproken. 

Het gaat om de lening van € 40.000,-- die eerder is verstrekt aan de Stichting Maatschappelijk Vastgoed 

Greenport Boskoop (SMVGB) voor de aankoop van grond voor de ontwikkeling van de Tuinen van Boskoop. De 

lening was een overbrugging en liep in juni 2022 af, maar zou worden omgezet in certificaten ter waarde van    

€ 40.000,00 in de Coöperatie i.o. Vorig jaar was er namelijk sprake van dat voor de inrichting en exploitatie van 

de Tuinen van Boskoop een coöperatie opgericht zou worden. De KVBC zou hierin naast andere partijen 

(gebruikers) participeren door middel van de aankoop van certificaten. In totaal was € 100.000,-- nodig. Tijdens 

de vorige ALV is overeengekomen dat de KVBC de lening van  € 40.000,-- zou omzetten in certificaten. Tevens 

was afgesproken dat met deze investering de KVBC 40% stemrecht zou verkrijgen in de coöperatie. Eind 2022 

bleek het niet mogelijk op korte termijn een coöperatie op te richten. Er wordt nog gezocht naar de juiste 

entiteit voor het onderbrengen van alle gebruikers. Inmiddels is vanuit Leader een subsidie toegekend van        

€ 500.000,--. Dat is mooi maar de € 100.000,-- blijft nodig om de voorfinanciering van de inrichting te kunnen 

bekostigen.  

In het voorstel  vraagt de KVBC aan haar leden of zij kunnen in stemmen met een lening van € 40.000,00 aan de 

SHVDL.  

Cor van Gelderen vraag wat deze nieuwe situatie betekent voor het stemrecht van de KVBC. Er is immers nu 

nog geen entiteit. Hij benadrukt dat het hem gaat om de borging van het promoten van de 

boomkwekerijsector. Voorzitter merkt op dat zodra er een entiteit wordt opgericht, die 40% stemrecht daar 

deel vanuit maakt. Dick Nieuwesteeg vult aan dat de KVBC als enige vereniging een van de drie zetels heeft in 

Stichting Maatschappelijk Vastgoed Greenport Boskoop, waardoor ook hier de borging voor de sector staat . De 

Stichting Sortimentstuin Harry van de Laar waarin de KVBC een onderdeel van is wordt leidend in het project, 

zij nemen samen 85-90% in gebruik. 
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De vergadering gaat akkoord met het omzetten van de lening van € 40.000,-- in een lening aan de Stichting 

Sortimentstuin Harry van de Laar, waarbij via de erfpachtovereenkomst met de Stichting Maatschappelijk 

Vastgoed is geborgd dat bij faillissement of niet doorgaan van de plannen, de KVBC de grondwaarde van            

€ 40.000,-- uit het vastgoed krijgt.  

9) Financieel overzicht en vaststelling begroting en contributie  

Penningmeester Peter Kroes legt het financieel overzicht van 2022 en de begroting voor 2023 ter goedkeuring 

voor aan de vergadering. Met het oog op de huidige inflatie en de ledenafname stelt hij voor de contributie te 

verhogen naar € 89,50 per jaar voor Nederlandse leden en € 99,50 voor buitenlandse leden. Hierbij 

aantekenend dat er komend jaar echt werk gemaakt moet worden van het werven van nieuwe leden. 

Nico Rijnbeek vraagt waarom de bedragen niet gewoon worden afgerond naar € 90 (resp. € 100). De ALV stemt 

in met de contributieverhoging naar € 90 (resp. € 100). Tevens gaat de vergadering akkoord met de financiële 

stukken en verleent de penningmeester onder applaus decharge. 

10) Verkiezing nieuwe bestuursleden 

Aftredend en herkiesbaar zijn Helma van der Louw (voorzitter), Peter Kroes (penningmeester) en Jos de Jong 

(lid).  Onder applaus gaat de vergadering akkoord met de herbenoeming van deze leden. 

Aftredend en niet herkiesbaar is secretaris Diantha Slingerland. De voorzitter richt het woord tot haar. 21 Jaar 

geleden, in 2002 trad Diantha aan als secretaris. Zij was voor deze functie gevraagd door toenmalig voorzitter 

Willem Sanders. Met veel enthousiasme en deskundigheid heeft zij al die jaren haar taken vervuld. Ook prijst 

de voorzitter haar diplomatieke aanpak tijdens onder meer bestuursvergaderingen. Voor haar is Diantha een 

steun en toeverlaat geweest. Helaas is haar gezondheid de afgelopen drie jaar achteruit gegaan en bleek het 

niet mogelijk dezelfde energie terug te krijgen. Met pijn in het hart heeft ze haar afscheid moeten 

aankondigen. Gelukkig blijft Diantha wel de administratie van de vereniging verzorgen.  

Namens de KVBC overhandigt de voorzitter haar een afscheidscadeau en een bos bloemen. Diantha bedankt 

het bestuur en de leden voor het mooie cadeau. Ze geeft aan veel geleerd te hebben tijdens haar functie en 

memoreert kort haar tijd bij de KVBC. 

Vervolgens lag de vraag voor wie Diantha zou kunnen opvolgen. Hiervoor is Marion Lijmbach benaderd, die nu 

2e secretaris is van de keuringscommissie. Zij gaf aan het een eer te vinden de functie van Diantha over te 

nemen.  

Het bestuur stelt als kandidaat voor: Marion Lijmbach. De vergadering gaat akkoord met haar benoeming als 

bestuurslid van de KVBC.  

Besloten wordt hiermee agendapunt 12 (Uitslag bestuursverkiezing) te laten vervallen, agendapunt 13 naar 

voren te halen en daarna te pauzeren. 

13) Rondvraag 

Nico Rijnbeek vraagt de vergadering meer aandacht te schenken aan de vaste planten binnen de KVBC. Tevens 

vraagt hij namens de Tuinen van Appeltern of er kwekers zijn die nieuwe planten beschikbaar willen stellen 

voor plantvakken. Het moet wel gaan om producten die al op de markt zijn. De penningmeester stelt voor om 

hier ook de licentiebureaus voor te benaderen. 

De voorzitter sluit de vergadering, onder dankzegging van de aanwezigen voor hun inbreng. 

 


